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434 37 Most, Budovatelů 2532 

 

U S N E S E N Í  
SNĚMU 

 

Hospodářské a sociální rady Ústeckého kraje, z. s. 
dne 19. 6. 2023 v Ústí nad Labem od 14:00 hodin   

 

Přítomni: dle prezenční listiny (originál, včetně plných mocí, uložen na sekretariátu HSR-ÚK) 

 
Zahájení a úvodní slovo (5 minut) 
Gabriela Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 
    

1. Procedurální otázky (5 minut) 
předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 
 

2. Slovo hejtmana Ústeckého kraje (5 minut)  
předkládá J. Schiller, hejtman Ústeckého kraje 
 

3. Kontrola plnění usnesení Předsednictva a Sněmu (5 minut)    Příloha č. 1 (elektronicky) 
předkládá E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK 
 

4. Informace o hospodaření HSR-ÚK (10 minut) 
a. Vývoj hospodaření HSR-ÚK ke dni 31. 5. 2023     Příloha č. 2 (elektronicky i tištěná) 
předkládá M. Fraško, předseda Finanční komise HSR-ÚK 
b. Předfinancování realizace mezinárodního  

projektu H2CE z externích zdrojů       Příloha č. 3 (elektronicky i tištěná) 
G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK    
 

5. Návrh úpravy stanov HSR-ÚK (10 minut)      Příloha č. 4 (elektronicky i tištěná) 
předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 

 
6. Transformace regionu (20 minut) 

předkládá I. Dvořáková, radní Ústeckého kraje pro oblast přípravy a realizace projektů – Fond spravedlivé 
transformace, fondy Ministerstva životního prostředí, Ministerstva pro místní rozvoj a jiných; G. Nekolová, 
předsedkyně HSR-ÚK 

 
7. Informace k řešení otázky vyhlášení Krušných hor jako možné chráněné krajinné oblasti (20 minut) 

předkládá L. Mejstříková, náměstkyně hejtmana Ústeckého kraje 
 

8. Informace k problematice záplavových zón (10 minut) 
předkládá L. Mejstříková, náměstkyně hejtmana Ústeckého kraje 
 

9. Různé (10 minut)                        
 

Závěr (15:40 hodin) 
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Zahájení 
Jednání Sněmu zahájila předsedkyně HSR-ÚK Gabriela Nekolová a přivítala všechny účastníky. Konstatovala, že přítomno je 
23 členů a 4 delegovaní zástupci s plnými mocemi, zastoupeny jsou všechny tripartitní složky. Sněm je usnášeníschopný.  
 
 

K BODU 1: Procedurální otázky 
G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK, vyzvala zúčastněné k potvrzení programu Sněmu, jenž schválilo Předsednictvo Per 
Rollam. Program byl potvrzen bez připomínek. Dále byl schválen zapisovatel, skrutátor a ověřovatelé zápisu. 
 
Usnesení 12/S/23: Procedurální otázky 
Sněm HSR-ÚK  
 

I. schvaluje zapisovatele – Editu Kovaříkovou; 

II. schvaluje skrutátora – Editu Kovaříkovou; 

III. schvaluje ověřovatele zápisu – Gabrielu Nekolovou a H. Veverkovou. 

Hlasování:    pro  27   proti  0     zdržel se  0 
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 

 
K BODU 2: Slovo hejtmana Ústeckého kraje 
J. Schiller, hejtman Ústeckého kraje, přivítal všechny účastníky Sněmu HSR-ÚK na půdě Krajského úřadu Ústeckého kraje. 
Konstatoval, že program jednání Sněmu je velmi nabitý, tudíž požádal o přistoupení k projednání dalších bodů.  
Bez usnesení. 
 

K BODU 3: Kontrola plnění usnesení Předsednictva a Sněmu 
E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK, stručně okomentovala Kontrolu plnění usnesení Předsednictva a Sněmu HSR-ÚK, jež byla 
rozeslána elektronicky. Více viz Příloha č. 1.  
 
Usnesení 13/S/23: Kontrola plnění usnesení Předsednictva a Sněmu  
Sněm HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí aktuální stav plnění usnesení Předsednictva i Sněmu, viz Příloha č. 1. 
 
Hlasování:    pro  27   proti  0     zdržel se  0 
Usnesení    schváleno        

 

 
K BODU 4: Informace o hospodaření HSR-ÚK 
M. Fraško, předseda Finanční komise HSR-ÚK, informoval přítomné o vývoji hospodaření HSR-ÚK v běžné i doprovodné 
činnosti ke dni 31. 5. 2023, viz Příloha č. 2. Tento vývoj koresponduje s plánem schváleným v závěru roku 2023. Nikdo k této 
problematice nevznesl žádnou připomínku.  
G. Nekolová okomentovala Přílohu č. 3 týkající se možností předfinancování mezinárodního projektu „Empowering H2-ready 
regions in Central Europe“ (akronym „H2CE“) z programu Interreg Central Europe. Dále doplnila, že v současné době HSR-
ÚK řeší své zapojení v partnerské roli do vícero projektů, u kterých je však řešeno předfinancování – buď z úrovně samotného 
programu/výzvy (např. OPZ+) nebo z úrovně žadatele/předkladatele projektu, např. ve strategických projektech. Konstatovala, 
že nejoptimálnější formou je zápůjčka od členů HSR-ÚK, možnost poskytnou zápůjčku k dnešnímu dni potvrdila HSRM, a to 
ve výši až 1,3 mil. Kč.  
V. Vozka, HSRM, potvrdil slova G. Nekolové o ochotě HSRM poskytnout zápůjčku HSR-ÚK pro předfinancování projektu 
H2CE. Zdůraznil, že dvouměsíční období od schválení možnosti zápůjčky do její skutečné realizace bude sloužit k vyjasnění 
všech jejích aspektů. Uvedl také, že možnost zápůjčky schválil Sněm HSRM, dojednání konkrétních podrobností je 
v kompetenci Předsednictva HSRM. G. Nekolová poděkovala a konstatovala, že v případě HSR-ÚK navrhuje tento postup 
identický – Sněm HSR-ÚK schválí možnost přijetí zápůjčky a Předsednictvo projedná veškeré další náležitosti.  
G. Nekolová po jednomyslném schválení všech členů Sněmu poděkovala za tuto možnost, která napomůže zintenzivnit činnost 
HSR-ÚK a naplňovat stanovené priority.  
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Usnesení 14/S/23: Informace o hospodaření HSR-ÚK 
Sněm HSR-ÚK 
 

I. schvaluje vývoj hospodaření HSR-ÚK ke dni 31. 5. 2023 v běžné i doprovodné činnosti v předloženém znění, viz 
Příloha č. 2; 

II. bere na vědomí předloženou informaci G. Nekolové, předsedkyně HSR-ÚK, k možnostem předfinancovaní projektu 
„H2CE“ z externích zdrojů, viz Příloha č. 3; 

III. schvaluje předfinancování realizace projektu „H2CE“ primárně formou zápůjčky v rámci struktury HSR-ÚK až do 
výše 1,3 milionu Kč; 

IV. pověřuje G. Nekolovou, předsedkyni HSR-ÚK zpracováním návrhu parametrů zápůjčky včetně návrhu smlouvy o 
zápůjčce.  

V. pověřuje Předsednictvo HSR-ÚK projednáním detailních parametrů zápůjčky včetně kontrolních mechanismů a 
projednáním smlouvy o zápůjčce. 

 
Hlasování:    pro  27   proti  0     zdržel se  0 
Usnesení    schváleno        
 
 

K BODU 5: Návrh úpravy Stanov HSR-ÚK 
G. Nekolová stručně okomentovala návrh úpravy Stanov HSR-ÚK v souvislosti s možností realizovat při HSR-ÚK pobočné 
spolky. Primárně z důvodu narůstající agendy některých odborných platforem při HSR-ÚK. Konstatovala, že tato úprava 
Stanov byla diskutovaná na předchozích jednáních HSR-ÚK, byla konzultována s Odborem legislativně-právním KÚ ÚK a byla 
potvrzena Radou Ústeckého kraje, která ji doporučila k projednání Zastupitelstvem Ústeckého kraje. Ubezpečila přítomné, že 
pokud bude úprava Stanov HSR-ÚK schválena, vejde v platnost až po jejím schválení taktéž Zastupitelstvem ÚK, které bude 
zasedat 26. 6. 2023. Zdůraznila, že touto změnou Stanov Sněm HSR-ÚK otvírá možnost zřizovat a samozřejmě i rušit pobočné 
spolky, Předsednictvo bude následně rozhodovat o založení či zrušení konkrétního pobočného spolku.  
V. Vozka se dotázal, zdali se v případě pobočného spolku Vodíkové platformy Ústeckého kraje uvažuje o převodu nějakého 
majetku z HSR-ÚK, jaká souvislost je mezi uvažovaným pobočným spolkem a žádostí o zápůjčku na mezinárodní vodíkový 
projekt H2CE a zdali je plánováno, že případný zřízený pobočný spolek bude realizovat projekty. G. Nekolová odpověděla, že 
se s žádným převodem majetku do pobočného spolku nepočítá, protože stávající Vodíková platformy negeneruje žádné příjmy 
a netvoří majetek. Pokud by se tak stalo, a vznikl by majetek na základě Vodíkové platformy, bude převeden do budoucího 
pobočného spolku – po souhlasu Předsednictva. Dále uvedla, že projekt H2CE realizuje HSR-ÚK a nebude se převádět toto 
partnerství na pobočný spolek. Pobočné spolky obecně budou moci realizovat právní úkony, tedy i požádat o dotaci, realizovat 
projekty atd. Otázkou zůstává kofinancování projektů, nutná historie u některých dotačních nástrojů atd. Avšak tím, že bude 
zřízen pobočný spolek, bude možno na danou platformu vybírat účastnický poplatek atd. Tím se bude generovat majetek 
tohoto pobočného spolku. Doplnila, že touto úpravou Stanov HSR-ÚK bude dána možnost zakládat pobočné spolky, samotné 
založení konkrétního pobočného spolku (např. pro Vodíkovou platformu Ústeckého kraje) je otázka dalších měsíců.  
J. Molek, HSRT, se dotázal, zda vytvoření pobočného spolku při HSR-ÚK nenaruší stávající rovnováhu členů Vodíkové 
platformy ÚK. G. Nekolová reagovala, že stávající platforma funguje na základě Memoranda, v němž je HSR-ÚK definována 
jako koordinátor. Vznik pobočného spolku toto zachová a umožní přejít od činnosti dané memorandem k činnosti podložené 
vlastní právní subjektivitou. Doplnila, že členem pobočného spolku mohou být i organizace, které nejsou členy HSR-ÚK, což 
umožní upravit stávající stav, kdy HSR-ÚK poskytuje zázemí Vodíkové platformě, a tedy i těm jejím členům, kteří nemají 
žádnou vazbu na HSR-ÚK.  
Pozn.: Zástupci Ústeckého kraje se zdrželi z toho důvodu, že toho hlasování předcházelo jednání Zastupitelstva ÚK, které jim 
svým stanoviskem dá mandát k dalším krokům. 
 
 
Usnesení 15/S/23: Návrh úpravy Stanov HSR-ÚK 
Sněm HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí návrh úpravy Stanov z důvodu umožnění zakládání pobočných spolků; 
II. bere na vědomí informaci, že Rada Ústeckého kraje jednomyslně svým Usnesením č. 014/72R/2023 návrh změny 

Stanov HSR-ÚK schválila a doporučila schválení Zastupitelstvu Ústeckého kraje; 
III. schvaluje návrh změny Stanov HSR-ÚK v předloženém znění, viz Příloha č. 4; 
IV. bere na vědomí fakt, že změna Stanov vstoupí v platnost až po schválení Zastupitelstvem Ústeckého kraje, jenž 

tento materiál projedná dne 26. 6. 2023. 
 
Hlasování:    pro  24   proti  0     zdržel se  3 
Usnesení    schváleno        
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K BODU 6: Transformace regionu 
I. Dvořáková, radní Ústeckého kraje pro oblast přípravy a realizace projektů, poděkovala HSR-ÚK za to, že je konstruktivním 
partnerem při diskuzi a nastavování procesů spjatých s restrukturalizací a transformací regionu. Následně představila 
informace k Operačnímu programu Spravedlivá transformace, viz Příloha č. 5, a k Transformačnímu centru Ústeckého kraje, 
viz Příloha č. 6. 
I. Dvořáková vyzdvihla, že u Tematické výzvy pro obnovu území po těžbě byla vybojována až 85 % dotace, oproti ze strany 
MŽP navrhovaného finančního nástroje nebo dotace jen do výše 65 %. Za velmi zajímavé považuje podporovaná témata 
„Digitalizace pečovatelských služeb“ či „Řemeslné inkubátory“. U druhého zmíněného tématu se ÚK inspiroval v MSK, více 
informací zde: https://fajnadilna.cz/, https://fajnova.cz/projekt/remeslny-inkubator/. Dále hovořila o náhradě aktivit za 
strategický projekt POZATR, který odstoupil z realizace. Je připravována podpora pro obce v oblastech posílení sociální 
stability v ÚK (preventisté, sociální pracovníci na školách a v lokalitách sociálně vyloučených) a jsou připravovány programy a 
služby zaměřené na prevenci rizikového chování na ZŠ, SŠ. M. Andrt poděkoval za tuto iniciativu, vnímá ji jako velmi 
potřebnou. Požádal jen, aby to obce příliš administrativně nezatížilo a nebyly kladeny příliš vysoké nároky. I. Dvořáková 
doplnila, že se bude jednat o dotace šablonovitého typu. B. Bažantová, starostka obce Světec, požádala, zdali by se 
z prostředků OP ST daly podpořit obecní slavnosti a akce. J. Schiller odpověděl, že pro tyto aktivity mají od kraje finanční 
prostředky místní akční skupiny. G. Nekolová přislíbila, že paní starostku propojí s ředitelkou Krajské sítě MAS. B. Bažantová 
dále vznesla dotaz na podporu veřejně prospěšných prací. G. Nekolová odpověděla, že aktuálně se připravuje výjezd 
náměstkyň MPSV do regionu, s nimiž bude tato problematika řešena. 
G. Nekolová sdělila I. Dvořákové připomínky členů HSR-ÚK k materiálům obdrženým pro jednání RSK+. Požádala, aby nebylo 
na červnovém jednání hlasováno v tématu rozdělení alokací na jednotlivá témata, ale byly přes prázdninové měsíce zaslány 
detailní informace, na co jsou již finanční prostředky alokovány a přiděleny a u kterých témat se o tom ještě rozhoduje. 
Obdobně pak přistoupit ke strategickým projektům, jenž požádaly o navýšení dotace z důvodu zvýšení nákladů v důsledku 
inflace. I. Dvořáková přislíbila, že toto bude projednáno na RSK+ dne 21. 6. 2023.  
J. Aster poukázal na nespravedlnost a nesystémovost koheze v České republice. Hovořil o materiálu Ministerstva financí, kde 
4 města, která mají 20 % obyvatel, získají 45 % finančních prostředků z RUD. Zbytek, tedy 55 %, zbyde pro ostatní města. J. 
Aster přislíbil poslat tento materiál.  
 
 
Usnesení 16/S/23: Transformace regionu 
Sněm HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informaci paní I. Dvořákové, radní Ústeckého kraje, k problematice transformace regionu. 
 
Hlasování:    pro  27   proti  0     zdržel se  0 
Usnesení    schváleno        
 

 
K BODU 7: Informace k řešení otázky vyhlášení Krušných hor jako možné chráněné krajinné oblasti 
L. Mejstříková sdělila aktuální stav jednání s Agenturou ochrany přírody a krajiny (AOPK) a Ministerstvem životního prostředí 
k tématu vyhlášení Krušných hor jako možné chráněné krajinné oblasti. AOPK odmítla společné jednání se starosty a 
stakeholdery z území. AOPK bude realizovat bilaterální schůzky s jednotlivými dotčenými subjekty. Přislíbili ÚK, že se těchto 
jednání budou moci zúčastnit. Se zástupci AOPK bylo diskutováno možné ohrožení rozvoje regionu v případě vyhlášení 
Krušných hor chráněnou krajinnou oblastí.  
L. Mejstříková dále zmínila, že MŽP plánuje realizaci go-to zón pro fotovoltaiku. Vytipováním těchto zón na území ÚK byla 
pověřena M. Hendrychová z RRA.  
G. Nekolová poděkovala za informace a nabídla paní náměstkyni, že z úrovně tripartity může být odeslána žádost o posílení 
komunikace mezi ÚK a AOPK a MŽP. Připomněla, že vyhlášení CHKO se netýká jen obcí, ale také podnikatelů a dalších 
stakeholderů. L. Mejstříková za tuto nabídku poděkovala, v současné chvíli ji ÚK nevyužije, nicméně bude-li potřeba, obrátí se 
ÚK na HSR-ÚK:  
 
 
 
 
 
 

https://fajnadilna.cz/
https://fajnova.cz/projekt/remeslny-inkubator/
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Usnesení 17/S/23: Informace k řešení otázky vyhlášení Krušných hor jako možné chráněné krajinné oblasti 
Sněm HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informaci paní L. Mejstříkové, náměstkyně Ústeckého kraje, k problematice řešení otázky vyhlášení 
Krušných hor jako možné chráněné krajinné oblasti. 

 
Hlasování:    pro  27   proti  0     zdržel se  0 
Usnesení    schváleno        

 
K BODU 8: Informace k problematice záplavových zón 
L. Mejstříková sdělila, že na Komisi pro Životní prostřední MŽP byla tato problematika stažena z programu jednání pro nezájem 
ostatních krajů. Vznikla však senátorská iniciativa s cílem zrušit tuto vyhlášku. Což lze, ne však retrospektivně. Ústecký kraj 
zveřejnil k připomínkám Návrh opatření obecné povahy - Stanovení záplavového území významného vodního toku Labe ř.km 
726,6 – 826,6, s termínem do 30. 6. 2023. Více zde: https://www.kr-ustecky.cz/zverejneni-navrhu-opatreni-obecne-povahy-
stanoveni-zaplavoveho-uzemi-vyznamneho-vodniho-toku-labe-r-km-726-6-826-6-labe-na-uzemi-usteckeho-kraje-
aktualizace-stavajiciho-zaplavoveho-uzemi-a-aktivni-zony-zaplavoveho-uzemi/d-1777208/p1=273224.  
 
Usnesení 18/S/23: Informace k problematice záplavových zón  
Sněm HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informaci paní L. Mejstříkové, náměstkyně Ústeckého kraje, k problematice záplavových zón. 
 
Hlasování:    pro  26   proti  0     zdržel se  1 
Usnesení    schváleno        

 
K BODU 9: Různé 
G. Nekolová v tomto bodě požádala o schválení navržené delegace pro jednání RHSD ČR s krajskými tripartity, jenž bude 
realizováno v Praze dne 10. 7. 2023, v tomto složení: J. Schiller, ÚK, M. Andrt, HSRLtm, M. Ctiborová, ASO. Proti tomuto 
návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky. 
M. Andrt informoval, že Komise pro regionální rozvoj a cestovní ruch při Radě Ústeckého kraje, přislíbila poskytnout členům 
HSR-ÚK aktualizovanou verzi Strategie rozvoje cestovního ruchu k připomínkám. Nebylo tak učiněno. G. Nekolová přislíbila, 
že si jej u P. Hajšmana, vedoucího Odboru regionálního rozvoje, vyžádá a poté bude rozeslán. 
A. Herzán sdělil, že v Destinační agentura České středohoří, o.p.s. aktuálně probíhá audit, neboť je zde podezření na nekalé 
finanční jednání. Z. Pěnka doplnil, že je již jisté, že tato destinační agentura půjde do insolvenčního řízení. Její činnost prozatím 
přebírá Regionální rozvojová agentura. G. Nekolová uvedla, že osloví J. Řeháka, náměstka hejtmana pro oblast cestovního 
ruchu, kulturu a památkovou péči, aby členům HSR-ÚK seznámil s novými informacemi v této věci. Tisková zpráva k této 
problematice: https://www.kr-ustecky.cz/spravni-rada-da-ceske-stredohori-doporucuje-vyhlaseni-insolvence/d-1777440.  
 
 
Usnesení 19/S/23: Schválení delegace na Společné jednání Rady hospodářské a sociální dohody ČR s krajskými 
tripartitami 
Sněm HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informaci o Společném jednání Rady Hospodářské a sociální dohody ČR s krajskými 
tripartitami, které bude realizováno dne 10. 7. 2023 v Praze; 

II. schvaluje delegaci za HSR-ÚK v tomto složení: 
- J. Schiller, hejtman Ústeckého kraje, 
- M. Andrt, předseda HSRÚ, člen Předsednictva HSR-ÚK, starosta města Štětí, 
- M. Ctiborová, zástupce odborových organizací (Asociace samostatných odborů), předsedkyně Českého 

odborového svazu energetiků. 
 
 
Hlasování:    pro  27   proti  0     zdržel se  0 
Usnesení    schváleno        

 

Závěr 
G. Nekolová poděkovala všem za účast, podnětnou diskuzi, popřála všem krásné léto a ukončila jednání. 
 

 
 
 
Zapsala: Ing. Edita Kovaříková,19. 6. 2023 v Ústí nad Labem 
Ověřili: Mgr. Gabriela Nekolová, Ing. Helena Veverková, 19. 6. 2023 v Ústí nad Labem 
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